



# 願望 20年 特刊

願望童樂日 / WISH CARNIVAL  
願望故事 / WISH STORY  
二十周年活動巡禮 / 20<sup>th</sup> ANNIVERSARY EVENT SNAPSHOTS  
願望派對 / WISH PARTY  
童願同享 / KIDS FOR WISH KIDS  
最新動態 / UPCOMING EVENTS  
義工園地 / VOLUNTEER CORNER

## 感受願望的力量 願望童樂日@中環夏誌

今年是香港願望成真基金成立 20 周年，我們首次於 7 月夥拍中環夏誌，舉辦一日的大型慈善親子嘉年華——願望童樂日。場內分為「希望」、「力量」、「快樂」及「親子」區，設有大型吹氣遊戲、遊戲和慈善義賣攤位、幸運大抽獎及多個精彩表演，邀請公眾與願望童一同玩樂，與各界攜手發放願望的力量！

## FEEL THE POWER OF A WISH - WISH CARNIVAL@SUMMERFEST

Celebrating the 20 years of life-changing wishes, we invited the Wish Community to walk into Wish Journeys and feel the POWER OF A WISH through exciting mega inflatable games, games & charity sales market, lucky draw and breathtaking performances at Wish Carnival@SummerFest, the biggest event of the year partnering with Central Venue Management for the very first time!





## 願望童樂日@中環夏誌

當日開幕儀式邀請了食物及衛生局局長陳肇始教授、香港兒童醫院行政總監李子良醫生、星級大使陳豪先生及卡通人物 Peppa Pig 和 PJ Masks 出席。願望童凱珊以歌唱表演為嘉年華掀開序幕。隨後，陳豪先生與大家分享了他兒時的夢想，並與李子良醫生一起以行動助患有急性淋巴白血病的願望童 Selina 開展其願望歷程。大會特別安排一枝以巨型積木砌成約兩米高的巨型火箭，藉簡單的發射儀式寓意 Selina 的願望歷程正式展開。願望團隊將聯繫美國太空探索技術公司 SpaceX，安排 Selina 到美國實現其觀看火箭升空的願望。

## WISH CARNIVAL @ SUMMERFEST

We were honored to invite Prof Sophia Chan, JP, Secretary for Food and Health Bureau, Dr Lee Tsz-leung, Chief Executive of Hong Kong Children's Hospital, renowned artiste Mr Moses Chan and famous cartoon characters Peppa Pig and PJ Masks as our officiating guests to kick off the Wish Carnival ceremony. The ceremony started with the wonderful singing performance by Wish Child Hoi-shan. Followed by Moses' sharing of his childhood wish with the public, he joined us to launch the rocket with Dr Lee, symbolizing the beginning of Selina's Wish Journey. The Wish Team is now designing Selina's Wish Journey of watching the rocket launch with Space X in America.

當日活動約有 9,000 人次參與，場內節目豐富，除了設有 8 個大型吹氣遊戲、由 40 個攤位組成的玩樂義賣市集、幸運大抽獎、親子舞台互動表演包括魔術、親子瑜珈、即興劇場外，極受小朋友歡迎的卡通人物 Peppa Pig、PJ Masks、星球大戰人物更到場與小朋友一同狂歡、共度愜意周日。大會邀請了過去十年的願望童參與這項盛事，與願望團隊及其他家庭重聚。

There were almost 9,000 people attended the Wish Carnival@SummerFest. Not only did they feel the breeze of summer but also gain HOPE, STRENGTH and JOY through 8 exciting mega inflatable games, games & charity sales market composing of 40 counters, lucky draw and breathtaking performances by Peppa Pig, PJ Masks, characters of Star Wars, magic, family yoga, interactive drama and more. It was also seen as a reunion of Wish Children over the past 10 years.

有賴眾多演藝名人及傳媒的宣傳，活動成功引起巨大迴響，加深公眾對基金的認識。願望團隊感謝 60 多個合作伙伴及贊助單位、主禮嘉賓、400 位義工以及參與者和願望家庭等各界支持，最終成功為患有重病的兒童籌逾 HK\$120,000 的捐款！謝謝大家，希望有機會再為大家舉辦有趣又有意義的活動！

The widespread sharing, from around 50 artistes and KOLs to more than 30 media clippings, aroused high awareness of children with critical illnesses and raised over HK\$120,000. We would like to express our sincere gratitude to over 60 corporate partners and supporters, officiating guests, over 400 volunteers, all participants and Wish Families for making this summer memorable and magnificent!





## 之之的恐龍「之」家 CHI'S TINY JURASSIC PARK

「我想要一間恐龍主題的房間」  
— 之之, 5歲, 急性淋巴白血病  
'I wish to have a dinosaur-themed bedroom'  
— Chi, 5, Acute Lymphoblastic Leukemia

鳴謝 Acknowledgement: WHIZOO media

你想到 5 歲的小女孩喜歡的不是公主或卡通人物，而是像侏羅紀公園的恐龍嗎？不要小看之之，5 歲的她已經熟習不同品種的恐龍，在留院治療急性淋巴白血病期間更編寫了一本恐龍小百科講述恐龍的起源。她的家「養」了大大小小的恐龍，其中藍色恐龍一家更是她的寶貝。每晚可愛的之之會為他們蓋好被子才捨得安睡。對她來說，這些恐龍玩偶是朋友，也是病榻的好伙伴，因此和我們談起願望，她不假思索地說：「我想要一個恐龍窩，這樣每晚便可以和小恐龍一起睡了！」

為了讓之之置身於活脫脫的恐龍世界，我們邀請了 WHIZOO 合作，在之之的願望日上演一場恐龍追逐戰。事前毫不知情的之之看到由主播飾演兩米高的暴龍差點反應不過來，隨後聽到「速龍小姐」大叫救命才回過神來，助她擊退暴龍脫險。速龍為報答之之，決定帶她到睡房門前，迎接最大的驚喜。打開房門一看，之之讚嘆聲不絕：「嘩！是恐龍啊！這裡全部都是我最愛的恐龍！我想每晚都睡在這兒！」

願望過後，之之彷彿如變身願望大使，不忘向醫院的院友們分享難忘的願望歷程。她因願望的力量而感到幸福，因分享而變得更快樂；然後，她把這份快樂分給小小戰友們，讓所有人在病痛帶來的黑暗中得到一點光。

It may be hardly imagine that a 5-year-old adorable girl like Chi is a huge fan of REAL dinosaurs. There may be nothing about dinosaur you can beat her: species, names, natures, characteristics, all you can name it. She even wrote a "Dino-cyclopedia" about their origins. Chi has got many Dino-babies at her home; she puts them to bed before she goes to bed and looks after every dinosaur when it gets sick. To her, these dinosaurs are more than just toys but her companions on her battle against the critical illness. There would be no doubt that her wish is all about her buddies, "I wish to have a dinosaur nest; so I can sleep with them every night!"

We invited digital media WHIZOO to join forces with us and created a unique wish experience for the dinosaur girl! On her Wish Day, Chi was impressed by the giant 2m-tall Tyrannosaurus, who had a fight with the Indoraptor played by the anchors. She came out of her trance and won the battle along with the Indoraptor, and the latter brought the biggest surprise for her as a return – the well decorated dinosaur-themed bedroom! "Oh my! Dinosaurs are all around! I want to sleep with them here every single night!" said the astonished girl.

Chi, being our little ambassador, shares her life-changing moment whenever she meets friends at the hospital. The wish brings more than just hope and strength to Chi and her family, but also blessing and laughter which spread by the Wish Child to many other little fighters.



立刻重溫當日精彩片段  
Scan & see how Chi  
Jumps into the dinosaur world!

## 豐豐向世界盃出發！

年僅 11 歲的豐豐已經歷兩次與死神搏鬥。豐豐在兩歲時確診患有急性白血病，6 年後血癌復發，接受了 10 次電療及 13 次化療。面對連串治療，成年人也會感難受，豐豐卻挺起胸膛撐過去。爸爸說，兩年半的治療，父母焦急如焚，兒子卻從沒哭過。豐豐回想，是足球和家人令他昂然面對：「那時儘管很辛苦，但還是趁未落幕時偷偷落地輕輕踢球。」

豐豐對足球的無限熱情，令他想到人生最大的願望——到現場看世界盃。對於一個足球迷來說，這就像夢一般的想法，不是真的能做到吧？「真的可以呀！」願望團隊笑說。內斂的他從 4 歲接觸足球，升小五後加入學校的足球隊，視球技高超的球員如沙拿和美斯為偶像。他渴望從名將身上偷師，助他踏上成為足球員的夢想，卻沒想過真的在 6 月踏上旅途，出發參與這項四年一度的盛事！

踏入俄羅斯球場，場內外均洋溢著熾熱的氣氛。豐豐穿上愛隊的球衣踏進球場後，變得活躍起來，熱烈地為愛隊歡呼打氣，跟著該國球迷哼起歌來，連爸爸也驚訝兒子與往常迥異呢！受到俄羅斯當地的願望義工熱情款待，豐豐趁著沒有賽事的時候四處瀏覽：水族館、紅場、克里姆林宮、莫斯科滿佈他和爸爸的足跡。在莫斯科的種種經歷令首次踏足當地的他流連忘返。由豐豐確診、治療到經歷願望歷程，一直伴隨在側的爸爸感受至深：「謝謝你們讓他願望成真，他得到的不只是鼓勵，還有來自你們和莫斯科義工姐姐無限的愛。」

## A MIRACULOUS VISIT TO WORLD CUP IN RUSSIA

Fung had won the battles with cancer twice already although he is just 11 years old. Fung was first diagnosed with acute leukemia when he was 2. Sadly that leukemia found Fung again after 6 years. At such a young age, Fung has gone through 10 radiotherapies and 13 chemotherapies that was very tough even for a grown-up. However, Fung was so brave that he didn't drop a tear. It has been football and his family that gave him the power. Fung recalled, "No matter how painful and difficult it was, I still secretly kicked the football before the treatments."

Fung's passion for football brings him the biggest wish of his life – to watch World Cup, the ultimate dream for every huge football fan. Like Fung, he dreamt about it since he was 4. He has joined the football team in school, hoping that he could play as good as his idols Salah and Messi. Fung never thought that he could be part of the World Cup for real, but, "yes, it does come true!" Wish Team smiled.

Fung put on his favorite team kit and walked into the stadium in Russia with thousands of football fans and he couldn't hide his excitement anymore. Fung sang along with the fans and cheered for the team, even Fung's father was surprised how energetic and enthusiastic he was! Apart from the World Cup, the volunteers from Russia also brought him to the aquarium, Red Square, Moscow Kremlin and etc. Walking along the Wish Journey with Fung, Fung's father said wholeheartedly, "Thank you for making Fung's wish come true. Not only encouragement that did he gain from Make-A-Wish, but also the love from the volunteers in Moscow."

「我想到現場看世界盃」— 豐豐, 9歲, 急性白血病  
'I wish to watch FIFA World Cup' — Fung, 9, Acute Leukemia



# 20th ANNIVERSARY ACTIVITIES SNAPSHOTS

## 第三屆香港願望月暨 20 周年啟動禮

第三屆香港願望月期間，基金再度與不同機構舉辦慈善活動。為表謝意，基金於希慎廣場舉辦慶祝典禮，並誠邀公眾一起為 20 周年活動揭開序幕。典禮上，願望童 Matthew 以鋼琴演奏出舒曼名曲。隨後，大會邀請四位與基金一同成長的「願望使者」分享她們的故事，藉此發放願望的力量。願望使者、慈善名媛林恬兒到場現身支持，分享早前幫助願望童實現 Sofia 擁有一間玩具屋的經驗，一起宣揚願望的意義。

大會更榮幸地邀請星級嘉賓胡杏兒小姐擔任活動大使，以自身的願望故事，呼籲大眾為患有重病的兒童圓願。胡杏兒與已實現願望的兩位願望童 Vanessa 和 Matthew 互動，Matthew 提起其渴望體驗冰天雪地的願望成真時，在場人士均感受到他的興奮；而 Vanessa 更是願望成真基金第一年成立的願望童，她想儲齊全套黃巴士雜誌的願望看似簡單，但當初願望成真的喜悅到現在仍歷歷在目。Vanessa 的經歷令胡杏兒大為感動，表示希望繼續用自己的力量支持患有嚴重疾病的兒童。

除此以外，多個機構於 4 月集結大眾力量，齊撐香港願望月，包括 Clé de Peau Beauté #radianceis 網絡慈善活動、旭茉 JESSICA Run 2018、爭鮮 (香港) Let's say Cheese! 芝味行善系列餐盒以及利東街 x Coach 藝術大道慈善義賣，為患有重病的兒童實現願望籌近 HK\$400,000 善款。

## THE 3rd HONG KONG WISH MONTH AKA 20th ANNIVERSARY LAUNCH CEREMONY

During the 3rd Hong Kong Wish Month, Make-A-Wish Hong Kong joined hands with caring parties for a series of fundraising activities. The ceremony was held at Hysan Place to express our heartfelt thanks as well as kick-off the following celebrations of our 20th anniversary. Wish Child Matthew announced the grand opening by his beautiful piano performance of Schumann, followed by the sharing of Wish Champions. Philanthropist Ms Emily Lam was experienced the impact of a wish when she enriched the Wish Journey of Sofia, who wished to have a playhouse in her bedroom.

Renowned artiste, Ms Myolie Wu had an inspirational sharing with Wish Child Vanessa and Matthew, who have had their wishes realized of having a whole collection of Yellow Bus Magazine and seeing snow respectively. Myolie was touched by the life-changing moment of Vanessa, our Wish Alum of the first year and showed her continuous support to children with critical illnesses.

Nearly HK\$400,000 of donations were raised through various of campaigns held in April, including Clé de Peau Beauté #radianceis Online Charity Campaign, JESSICA RUN 2018, Sushi Express (Hong Kong) Let's say Cheese! Charity Bento Box and Lee Tung Avenue x Coach Art and Community Program.

## 20 位願望使者 · 20 個生命故事 與願望童並肩同行

20 位曾與機構一起成長、與願望童並肩同行的名人、醫護人員、義工及願望團隊，包括兒童醫院行政總監李子良醫生、演藝名人袁詠儀、著名 DJ 森美、慈善名媛林恬兒、香港輪椅劍擊運動員余翠兒等，化身願望成真基金 20 周年活動大使「願望使者」，用自己的生命故事，解構願望成真的意義，發放正能量！



立即觀看 20 個生命故事  
Read Now

## WALKING ALONG WITH WISH CHILDREN 20 WISH CHAMPIONS SHARE LIFE STORIES

20 celebrities, volunteers, medical professionals, volunteers from Wish Community, Chief Executive of Hong Kong Children's Hospital Dr Lee Tsz-leung, Celebrity Ms Anita Yuen, DJ Sammy Leung, Philanthropist Ms Emily Lam and Wheelchair Fencer Ms Alison Yu, etc. who have been walking along with us through 20 years of life-changing wishes campaign, have transformed into Wish Champions and inspired us with their life stories to spread the Power of a Wish.



## 20 周年慈善晚宴

願望成真基金首次舉辦慈善晚宴，於 8 月中與近 400 位充滿善心的政商界、演藝界及醫學界人士為患有重病的兒童實現願望而籌款，所有善款將全數用作實現 8 位願望童的願望及支援基金的核心服務。

## 20th ANNIVERSARY GALA DINNER

Make-A-Wish Hong Kong organized the first-and-ever gala dinner in August to celebrate 20th anniversary of establishment. Nearly 400 guests from political and business, entertainment and medical sectors joined hands to raise funds for realizing 8 wishes of children with critical illnesses and supporting our core services.



## 華納兄弟 GET ANIMATED 亞洲巡迴展

華納兄弟消費品部與國際願望成真基金合作，為全新創作的火星文瑪作品展開亞洲巡迴。由亞洲名人包括郭富城、李嘉欣等創作的火星文瑪將進行網上拍賣，收益全數捐予基金。展覽及義賣店將於 11 月中快閃香港。

## WARNER BROS. GET ANIMATED ASIA TOUR

Partnered with Make-A-Wish International, Warner Bros. Consumer Products presents you with the Asia Tour of Marvin the Martian. Celebrities include Aaron Kwok, Michelle Reis donated their creations for charity auction and all donations will go to Make-A-Wish. The exhibition will be held in Hong Kong in November.



## 聖誕慈善義賣限定店載譽歸來!

今年是連續第 19 年在 11 月 23 日至 12 月 26 日於中環置地廣場設置義賣限定店，今年新增了不少精緻的聖誕限定產品，為願望童在節日送上暖意，密切留意啦!

## CHRISTMAS POP-UP STORE IS COMING TO TOWN!

With the generous sponsorship of the Hongkong Land for the 19th consecutive year, the Christmas pop-up store will be back in town on 23rd November until 26 December at LANDMARK. Stay tuned with us for more updates on the upcoming limited edition products for charity sales!

## 01

## 爭鮮願望派對

首次與願望成真基金合作的爭鮮壽司，不但以慈善義賣支持「第三屆香港願望月」，更為 20 個願望家庭舉辦願望派對。爭鮮壽司除了安排美食自助餐、面部彩繪、魔術表演和豐富禮品外，更邀得著名歌手陳柏宇 Jason 擔任神秘嘉賓，為願望童獻唱新歌及抽獎！親切的 Jason 哥哥更為各位願望童送上祝福、簽名及拍照留念，小朋友及家長們皆樂而忘返呢！

## SUSHI EXPRESS × MAKE-A-WISH CHILDREN PARTY

Our first collaboration with Sushi Express started with a charity sales during the 3rd Hong Kong Wish Month, followed by a children party for 20 Wish Families. Besides mouthwatering delicacies, face painting, magic performance and big gift packs, Sushi Express arranged a surprising show up of the famous singer Mr Jason Chan. Jason presented his new song, picked the lucky draw winners and sent his heartfelt blessings to our Wish Children. The amiable and gentle Jason brought a big smile on everyone's face by signing autographs and taking photos with the families.



## 02

## 童願同享 × 奇華餅家之慈善曲奇工作坊

「童願同享」是願望成真基金重新打造的慈善項目，旨在鼓勵學童主動關懷願望童，並親力親為幫助他們願望成真。工作坊上，一班充滿愛心的小朋友與願望童合力製作星形曲奇，發揮創意在曲奇上裝飾，加入點點祝福，並即場進行義賣為患重病兒童籌款。是次活動不單鼓勵學童們多做善事，培養正確的價值觀，也可為願望童實現願望。另外，奇華餅家特為「童願同享」項目推出「DIY 慈善曲奇禮盒」，於奇華全線分店義賣發售，整個項目成功籌逾 HK\$300,000 善款。

## KIDS FOR WISH KIDS X KEE WAH BAKERY CHARITY COOKIES WORKSHOP

"Kids For Wish Kids" (KFWK) is a renewed charity project of Make-A-Wish Hong Kong. KFWK is all about empowering children to make a difference in the lives of Wish Kids through different activities to raise funds. In the workshop, children and our Wish Children baked cookies, turned their wishes into creative patterns for cookies decoration, and carried out charity sales on the spot. This event not only empowered kids to grow in empathy, but also used their time and abilities to help grant wishes of children with critical illnesses. Kee Wah Bakery had also designed the "DIY Charity Cookies Gift Box". Over HK\$300,000 was raised throughout the campaign for our KFWK Program.



## WISH PARTY

## 01

## 欣圖軒柚子奶皇月餅慈善義賣

香港洲際酒店連續第二年夥拍願望成真基金，於中秋佳節合作推出慈善月餅作義賣。香港洲際酒店米芝蓮二星中菜廳欣圖軒以願望童為靈感，製作了口味獨特的迷你柚子奶皇月餅（1 個裝 HK\$88），而願望童則參與了設計及包裝，決定月餅的口味，給月餅賦予意義，傳遞「願望的力量」給品嚐月餅的人。柚子奶皇月餅的收益扣除成本後將全數幫助願望童實現願望。

訂購及查詢：(852) 2313 2323 或電郵 [hkghe.yth@ihg.com](mailto:hkghe.yth@ihg.com)。

## Yan Toh Heen's Yuzu-Custard Moon Cakes Charity Sales

Make-A-Wish Hong Kong is grateful to have the generous support from the InterContinental Hong Kong through the charity sales of Yuzu-Custard Moon Cakes (HK\$88/1pc) for the two consecutive years. The special moon cakes were inspired by our Wish Children, who participated in the selection of the flavor, design and packaging, delivering the Power of a Wish to all gourmet lovers. Net proceeds from the sale of the Yuzu-Custard Moon Cakes will be donated to help realize wishes of Wish Children.

Order & Enquiry: (852)2313 2323 or email at [hkghe.yth@ihg.com](mailto:hkghe.yth@ihg.com).



## 02

## DOUGHNUT SHARE YOUR DREAM 慈善活動

Doughnut 邀請了 9 位香港旅遊達人參與計劃「Made for travelers」，創造出屬於旅遊人的 Traveler 背包，並就每個售出的 Traveler 背包捐出 HK\$50 予願望成真基金，讓大家分享夢想！背包現於全線專門店發售，請大家多多支持囉！

## DOUGHNUT SHARE YOUR DREAM CAMPAIGN

Doughnut invited 9 Hong Kong Travel KOLs to participate in the "Made for travelers" Project and specially designed the Traveler Backpack. Doughnut will donate HK\$50 to Make-A-Wish Hong Kong for every Traveler Backpack sold. Join us to Share Your Dream with our Wish Children! It is now on sale at Doughnut's store. Do not miss it!



## 03

## Make-A-Wish × B.Duck T 袖義賣

願望成真基金首次與 B.Duck 合作，推出 crossover 親子限定版T袖作慈善義賣。T袖於「願望童樂日」隆重登場時，大受家長及小朋友歡迎！我們現決定加印，數量有限，售完即止（成人每件HK\$399 / 小童每件 HK\$299）！立即選購，與 B.Duck 一起為患重病兒童創造改寫生命的願望歷程！

## Make-A-Wish × B.Duck TEE CHARITY SALE

Make-A-Wish Hong Kong has partnered with B.Duck for the very first time and launched a crossover limited edition T-shirt for charity sale. Receiving overwhelming popularity among parents and children at our Wish Carnival in July, we have decided to reproduce the T-shirts with limited sales (adult HK\$399 / child HK\$299 each). All proceeds will help create life-changing Wish Journeys for children battling critical illnesses.





**Make-A-Wish.**  
願望成真基金會 HONG KONG

**20<sup>th</sup>**  
ANNIVERSARY

No Postage Stamp  
Necessary For Local Mailing  
But It Helps Us To Save Costs  
If A Stamp is Affixed

如在本港投寄毋須貼上郵票，  
如貼上郵票，  
可為本會節省郵費成本

**MAKE-A-WISH FOUNDATION OF HONG KONG LIMITED**  
FREEPOST NO.61 KEA  
ROOM 805, NAN FUNG COMMERCIAL CENTRE  
19 LAM LOK STREET  
KOWLOON BAY  
KOWLOON